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REVISTA PRESEI 
 

 Simularea examenului de EVALUARE NAŢIONALĂ 2018, ANULATĂ în 1.100 de şcoli. Ministerul Educaţiei, apel 
la cadrele didactice să renunţe la proteste 
Ministerul Educaţiei Naţionale face apel la cadrele didactice care au anunţat că vor boicota simularea Evaluării 
Naţionale din cauza unor nemulţumiri privin veniturile să nu afecteze elevii prin demersuri radicale, instituţia 
susţinând că boicotul nu este o soluţie. 
"Ministerul Educaţiei Naţionale este în contact permanent cu sindicatele din învăţământ, iar deciziile luate vin în 
urma consultării directe cu liderii federaţiilor sindicale. De altfel, şi Legea 153/2017 privind salarizarea 
personalului plătit din fonduri publice a fost adoptată cu o largă consultare a sindicatelor. În ceea ce priveşte 
vârsta de pensionare, la nivelul Uniunii Europene se doreşte creşterea vârstei de pensionare, nu scăderea ei. 
Tendinţa este confirmată chiar de profesorii care fac solicitări pentru a fi menţinuţi în activitate peste vârsta de 
pensionare. Aşadar, boicotul nu este o soluţie! Facem un apel la cadrele didactice, care tocmai au primit o creştere 
salarială de 20%, începând cu 1 martie 2018, să nu îi afecteze pe elevi prin demersuri radicale. Aceştia se află în 
faţa primei lor simulări de examen, iar impactul emoţional asupra lor este unul puternic", transmite instituţia, 
printr-un comunicat de presă. 
De asemenea, ministrul Educaţiei "le reaminteşte reprezentanţilor sindicali că ne aflăm în plin proces de 
renegociere a contractului colectiv de muncă şi, potrivit prevederilor acestuia, sindicatele s-au angajat să nu 
declanşeze conflicte de muncă". 
Reacţia ministerului vine după ce Federaţia Sindicatelor Libere din Învăţământ (FSLI) a anunţat, duminică, că a 
consultat în această perioadă membrii de sindicat în vederea declanşării protestelor, iar la nivelul cadrelor 
didactice din 1.100 unităţi medicale s-a optat pentru boicotarea simulării examenului naţional, în perioada 5-7 
martie 2018. 
"Angajaţii din educaţie au recurs la această formă de protest din cauza nemulţumirilor majore şi a lipsei de 
răspuns din partea Guvernului, dar şi a liderilor celor două camere din Parlamentul României, la solicitările 
federaţiei noastre. Membrii de sindicat din 1.100 de unităţi de învăţământ, din 28 de judeţe şi din Municipiul 
Bucureşti, au decis să nu participe la simularea examenului de evaluare naţională care se desfăşoară în perioada 
5-7 martie 2018", transmite FSLI. 
Solicitările cadrelor didactice, transmise Guvernului României şi conducerii celor două camere ale Parlamentului 
României, sunt: 
1. Soluţionarea problemei privind reîncadrarea personalului didactic după intrarea în vigoare a Legii – cadru nr. 
153/2017 privind salarizarea personalului plătit din fonduri publice; 
2. Majorarea salarială de la data de 1 martie 2018 să nu fie condiţionată de comasări de unităţi de învăţământ, 
disponibilizări de personal şi de tăieri ale unor drepturi salariale legale; 
3. Creşterea costului standard per elev/preşcolar pentru cheltuielile materiale, astfel încât părinţii să nu mai fie 
nevoiţi să aducă bani de acasă pentru dotarea claselor; 
4. Rezolvarea modului de calcul al sporurilor şi indemnizaţiilor care li se cuvin salariaţilor din sistemul educaţional; 
5. Rediscutarea grilei de salarizare pentru personalul didactic, având în vedere că această categorie socio – 
profesională are coeficienţi de ierarhizare situaţi în pătrimea inferioară; 
6. Modificarea Regulamentului – cadru privind stabilirea locurilor de muncă, a categoriilor de personal, mărimea 
concretă a sporurilor pentru condiţii de muncă, precum şi condiţiile de acordare a acestora pentru personalul din 
familia ocupaţională „ÎNVĂŢĂMÂNT”, aprobat prin H.G. nr. 34/2018, care, prin conţinutul său, discriminează 
personalul nedidactic din învăţământ, căruia nu i se aplică; 
Advertisement 
7. Acordarea dreptului personalului didactic de a fi pensionat, la cerere, cu 3 ani înainte de împlinirea vârstei 
standard de pensionare, fără diminuarea cuantumului pensiei. 
Calendarul simulării EN VIII 2018 este următorul: 5 martie - Limba şi literatura română, 6 martie - Matematică şi 
7 martie - Limba şi literatura maternă, conform Ministerului. 
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Pe 16 martie vor fi comunicate rezultatele. Probele ar trebui să înceapă la 9:00, oră la care vor fi distribuite 
subiectele, în fiecare sală. 
Accesul elevilor în săli este permis până la ora 8:30. Timpul destinat elaborării unei lucrări scrise este de două ore, 
din momentul în care s-a încheiat distribuirea subiectelor fiecărui elev. Reprezentanţii MEN mai precizează că 
obiectivele acestei simulări sunt, potrivit MEN, familiarizarea elevilor cu rigorile examenului pe care îl vor susţine 
la finalul ciclului gimnazial, stabilirea nivelului real de pregătire atins în această etapă, precum şi optimizarea 
pregătirii în vederea obţinerii unor rezultate satisfăcătoare la probele din luna iunie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor dezbate moţiunea simplă pe Educaţie depusă de liberali 
Camera Deputaţilor dezbate, luni, moţiunea simplă pe Educaţie depusă de deputaţii PNL şi intitulată "Educaţi 
România, nu o pesedizaţi!", iar miercuri va fi supusă votului. 
 
Liberalii solicită, prin moţiunea simplă, demiterea ministrului Valentin Popa. 
 
"Există un ministru în Guvernul României care sacrifică pe altarul ordinelor politice soarta copiilor noştri. PNL 
depune astăzi o moţiune simplă pe Educaţie, un semnal clar că lista miniştrilor care dăunează grav României 
trebuie completată cu ministrul Valentin Popa, ministrul care închide şcoli în Anul Centenarului, abandonează 
copii în sărăcie şi analfabetism şi umileşte dascăli. Bilanţul conducerii PSD - ALDE în domeniul Educaţiei constă în 
şcoli închise în Anul Centenarului, inspectori demişi prin fax pentru că nu corespundeau ordinelor de partid, probe 
de examene în afara legii, abandon şcolar în creştere, şcoli care nu îi învaţă pe tineri meserii, iar diplomele sunt 
departe de a certifica competenţe. PNL trage în felul acesta un semnal de alarmă asupra unui ministru care 
trebuie demis de urgenţă din Cabinetul Dăncilă până nu este prea târziu", a afirmat, miercuri, în plen, la 
depunerea moţiunii, liderul grupului PNL de la Camera Deputaţilor, Raluca Turcan. 
 
Ministerul Educaţiei nu trebuie transformat într-un centru social în care să fie angajată clientela de partid, 
menţionează textul. 
 
"Este simplu de observat că viitorul României este într-un real pericol. Guvernul PSD - ALDE este incapabil să 
sprijine şcoala românească şi să formeze resurse umane de calitate pentru o economie prosperă în viitor. 
Ministerul Educaţiei nu trebuie transformat într-un centru social în care să fie angajată clientela de partid. 
Posturile de secretari de stat şi consilieri, inspectori, directori şi profesori trebuie ocupate de buni profesionişti şi 
oameni dedicaţi meseriei lor. Din acest minister se poate schimba în bine viitorul României! Se poate schimba în 
bine dacă la vârful lui vor fi oameni foarte bine calificaţi şi care vor înţelege că sunt acolo în slujba elevilor, 
studenţilor, profesorilor, părinţilor.... în slujba fiecărui cetăţean", se arată în document. 
 
Liberalii subliniază că un popor care astăzi se educă, mâine va inova, iar inovarea aduce progres şi progresul 
generează prosperitate şi o viaţă mai bună pentru toţi. 
 
"Partidul nu poate "fi în toate". (...) Sunt mii de copii din această ţară cărora li se încalcă un drept fundamental - 
cel la învăţătură. Am arătat că nu sunt bani pentru toate şcolile, că formarea profesorilor întârzie, că jumătate de 
generaţie la vârsta majoratului nu are nicio diplomă sau calificare pentru a se putea integra pe piaţa muncii. 50% 
dintre tinerii ţării sunt lăsaţi pradă sărăciei, nepăsării şi marginalizării sociale", afirmă iniţiatorii. 
 
PNL cere ministrului Educaţiei să aducă garanţii că: nu se vor închide şcoli, nu vor fi comasate clase, nu se va 
generaliza învăţământul simultan, nu vor fi disponibilizări în sistem (profesori sau personal auxiliar), nu vor mai 
exista întârzieri la plata salariilor şi că sunt suficiente fonduri până la sfârşitul anului pentru salarii. 
 
Ei le cer totodată parlamentarilor ca, dacă au probleme în circumscripţiile lor, să nu ezite să dea "o bilă neagră" 
Ministerului Educaţiei. 
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"Dragnea nu o să vă ia nici fotoliul şi nici nu o să vă închidă birourile parlamentare. Votaţi moţiunea dacă vă 
respectaţi profesorii, dacă doriţi binele propriilor copii! Lăsaţi partidul să facă politică golită de conţinut. (...) 
Prezenta moţiune nu este despre lupta politică. Această moţiune nu este despre câtă susţinere şi putere are un 
partid în Parlament. Nu este nici despre apariţiile în media ale partidelor politice. Această moţiune a venit ca 
răspuns la nepăsarea cu care este tratată şcoala românească. Există cel puţin două fapte care îi îngrijorează pe 
toţi angajaţii din educaţie şi nu numai: 1 - întârzierile la plata salariilor şi 2 - lipsa banilor care poate duce la 
demisii, comasări şi închideri de şcoli. De două luni de zile, salariile profesorilor întârzie la plată. (...) Aţi umilit 
profesorii fără jenă. Le-aţi arătat "cine este jupânul"! Bravo, PSD!", se arată în moţiunea PNL. 
 
Una dintre problemele semnalate în moţiune se referă la "manualul unic, adoptat prin lege", pentru fiecare 
disciplină, care "condamnă mai degrabă la închiderea minţii, decât la colaborare şi asigurarea unui viitor pentru 
români". 
 
Liberalii mai acuză PSD "că a amăgit tinerii părinţi că îi va sprijini şi va construi 2.500 de creşe, grădiniţe şi unităţi 
after-school, pentru ca încă din primii ani de viaţă copiii să primească suport de specialitate pentru dezvoltarea 
lor, şi nu a făcut nimic în acest sens, ba mai mult, parlamentarii PSD - ALDE au respins în Parlament alocarea de 
fonduri pentru construcţia de creşe".  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Declaraţia Unică de venituri - cine şi cum trebuie să completeze noul formular pentru ANAF. Ce formulare vor 
dispărea în urma comasării actelor fiscale 
Ministerul Finanţelor a publicat proiectul Declaraţiei Unice prin care contribuabilii din şase categorii vor depune 
un singur formular la Fisc, raportându-şi veniturile şi oferind astfel baza de calcul pentru impozitul pe venit şi 
pentru contribuţiile sociale. Este înlocuit inclusiv Formularul 600. 
Declaraţia Unică va trebui depusă până la data de 31 martie 2018, apoi Agenţia Naţională de Administrare Fiscală 
(ANAF) va emite decizii de impunere, iar plata impozitului/contribuţiilor aferente va trebui efectuată până la 15 
iulie 2018. 
Noul formular înlocuieşte declaraţiile D200 - veniturile realizate din România D201 - veniturile realizate din 
străinătate, D220 - venitul estimat/norma de venit, D221 - norme de venit în agricultură, D600 – venitul care 
reprezintă baza pentru contribuţiile de asigurări (CAS), D604 - stabilirea contribuţiile de asigurări sociale de 
sănătate (CASS) pentru persoanele fără venit şi D605 - stoparea CASS pentru persoanele fără venit. 
Potrivit Ministerului Finanţelor, „pentru anul 2018 se află în analiză posibilitatea introducerii unui sistem de 
bonificaţii pentru contribuabilii care achită anticipat obligaţiile fiscale estimate datorate”. 
De exemplu, dacă Declaraţia Unică se depune prin SPV (spaţiul privat virtual), reducerile ar putea fi de 10% pentru 
obligaţiile fiscale achitate integral până la 15 iulie 2018 şi de 5% pentru obligaţiile achitate integral până la 30 
septembrie 2018. Iar dacă Declaraţia Unică se depune pe suport hârtie, reducerile ar putea fi de 5% pentru 
obligaţiile fiscale achitate integral până la 15 iulie 2018 şi de 2% pentru obligaţiile achitate integral până la 30 
septembrie 2018. 
Prin noul mecanism fiscal, în cazul veniturilor pentru care impozitul pe venit nu se reţine la sursă, „se trece de la 
sistemul plăţilor anticipate, cu definitivare în anul următor (stabilite de ANAF prin decizii de impunere), la sistemul 
de autoimpunere (calculul impozitului pe venit se efectuează de către contribuabil persoană fizică prin Declaraţia 
Unică)”, se menţionează în proiectul normativ. 
Autoimpunerea pentru impozitul pe venit se realizează astfel: 
- impozitul pe venit pentru anul curent se stabileşte prin Declaraţia Unică de către contribuabil prin aplicarea cotei 
de impozit (10%) la venitul estimat a se realiza în anul curent 
- plăţile de impozit se efectuează oricand până la scadenţă (31 martie anul următor) 
- apare posibilitatea de rectificare a Declaraţiei până la termenul de plată (până la 31 martie). 
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Definitivarea impozitului pe venit pentru anul precedent, în anul următor, se stabileşte prin Declaraţia Unică 
depusă până la 31 martie, prin autoimpunere, prin aplicarea cotei de impozit (10%) la venitul realizat în anul 
precedent. 
„În cazul veniturilor pentru care impozitul pe venit se reţine la sursă, se menţine mecanismul reţinerii la sursă - 
drepturi de proprietate intelectuală, dividende, dobânzi, lichidarea unei persoane juridice, alte surse, asocieri cu 
persoane juridice, premii si jocuri de noroc”, se menţionează în proiectul citat. 
Pentru venituri din activităţi independente, „drepturile de proprietate intelectuală sunt excluse”, mai arată 
iniţiatorii proiectului. Se trece, astfel, „de la sistemul de stabilire a CAS de către ANAF, prin decizii de impunere, la 
sistemul de autoimpunere (calculul CAS se efectuează de către contribuabil persoană fizică prin Declaraţia Unică)”. 
Potrivit proiectului, persoana fizică face evaluarea pentru încadrarea ca plătitor CAS, în funcţie de venitul estimat 
pentru anul curent (independent de venitul realizat în anul precedent), astfel: 
- dacă venitul net estimat pentru anul curent este mai mare sau cel puţin egal cu 22.800 de lei, contribuabilul 
datorează CAS la un venit ales, dar nu mai mic decât nivelul salariul minim brut pe ţară 
- dacă venitul net estimat pentru anul curent este mai mic de 22.800 de lei, nu este obligatorie plata CAS (se 
poate asigura opţional). 
Autoimpunerea pentru CAS la contribuabilii independenţi se realizează astfel: 
- CAS se stabileşte prin declaraţia unică de către contribuabil, prin aplicarea cotei de CAS (25%) la venitul ales, dar 
nu mai mic decât nivelul salariul minim brut pe ţară 
- plăţile de CAS se efectuează oricand până la scadenţă (31 martie anul următor) 
- apare posibilitatea de rectificare a declaraţiei până la termenul de plată (până la 31 martie) 
- atenţie, termenul de plată este tot 31 martie, data depunerii Declaraţiei Unice. 
În cazul CASS, pentru venituri din activităţi independente, drepturile de proprietate intelectuală sunt excluse, dar 
sunt luate în considerare veniturile din cedarea folosinţei bunurilor, agricultură, silvicultură, piscicultură, asocieri 
cu persoane juridice, investiţii şi alte surse. 
Şi în acest caz, „se trece de la sistemul de stabilire a CASS de către ANAF prin decizii de impunere, la sistemul de 
autoimpunere (calculul CASS se efectuează de către contribuabil persoană fizică prin Declaraţia Unică)”, se 
precizează în proiect. 
Persoana fizică face evaluarea pentru încadrarea ca plătitor CASS, în funcţie de venitul estimat pentru anul curent 
(independent de venitul realizat în anul precedent), astfel: 
- dacă venitul net estimat, cumulat din toate categoriile de venituri, pentru anul curent, este mai mare sau cel 
puţin egal cu 22.800 de lei, contribuabilul datorează CASS la nivelul salariului minim 
- dacă venitul net estimat cumulat din toate categoriile de venituri, pentru anul curent este mai mic de 22.800 de 
lei, contribuabilul nu datorează CASS, însă persoana fizică poate opta pentru plata CASS astfel: dacă îşi exercită 
opţiunea până la termenul de depunere, plateşte CASS la 6 salarii minime şi este asigurat 12 luni, iar dacă îşi 
exercită optiunea după termenul de depunere plateşte CASS la 12 salarii minime şi este asigurat 12 luni. 
Autoimpunerea pentru plata CASS la contribuabilii independenţi se realizează astfel: 
- CASS se stabileşte prin Declaraţia Unică de către contribuabil 
- plăţile de CASS se efectuează oricand până la scadenţă (31 martie anul următor) 
- apare posibilitatea de rectificare a declaraţiei până la termenul de plată (până la 31 martie). 
În cazul persoanelor fără venituri, acestea au posibilitatea depunerii Declaraţiei Unice prin care vor dobândi 
calitatea de asigurat. „Persoana fără venit plăteşte CASS la 6 salarii minime şi este asigurată 12 luni indiferent 
dacă Declaraţia Unică este depusă înainte sau după termenul normal de depunere”, menţionează iniţiatorii 
proiectului. 
Potrivit Ministerului Finanţelor, se analizează posibilitatea stabilirii unui mecanism pentru drepturile de 
proprietate intelectuală - categorie distinctă de activităţile independente. „Pentru CAS şi CASS, se analizează 
posibilitatea reintroducerii mecanismului de reţinere la sursă (acelaşi mecanism se are în vedere şi pentru CASS 
aferent veniturilor din arendă şi din asocieri cu persoane juridice)”. 
De asemenea, se analizează posibilitatea exceptării de la plata CASS pentru veniturile din drepturi de proprietate 
intelectuală a următoarelor categorii de persoane: 
- pensionarii 
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- copiii până la vârsta de 18 ani, tinerii de la 18 ani până la vârsta de 26 de ani - dacă sunt elevi, inclusiv absolvenţii 
de liceu, până la începerea anului universitar, dar nu mai mult de 3 luni de la terminarea studiilor, ucenici sau 
studenţi, precum şi persoanele care urmează modulul instruirii individuale, pe baza cererii lor, pentru a deveni 
soldaţi sau gradaţi profesionişti 
- tinerii cu vârsta de până la 26 de ani care provin din sistemul de protecţie a copilului. 
Ministerul Finanţelor precizează că numărul estimat de contribuabili care vor depune Declaraţia Unică este de 
964.166. La stabilirea estimării au fost avute în vedere următoarele informaţii aferente anului 2017: 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 200 - 498.887 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 201 - 1.807 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 220 activităţi independente - 344.094 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 220 cedare folosinţa bunurilor - 195.556 
- contribuabili pentru care s-au emis decizii de impunere în baza veniturilor declarate în anul anterior (activităţi 
independente) - 221.905 
- contribuabili pentru care s-au emis decizii de impunere în baza documentelor depuse (contracte de închiriere) în 
anul anterior, pentru cedare folosinţa bunurilor, respectiv chirii în lei - 144.595 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 221 - 156.881 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 600 - 77.414 
- contribuabili care au depus în anul 2017 declaraţia 604 - 120.760. 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, joi, că Guvernul pune în dezbatere publică proiectul de ordonanţă de urgenţă 
care prevede comasarea a şapte declaraţii fiscale, inclusiv a Declaraţiei 600, ea precizând că Executivul 
încurajează depunerea declaraţiei unice în mediul online. 
„Plăţile pentru impozitul pe venit, CAS şi CASS în cursul anului se fac la venitul estimat pentru anul curent, nu la 
venitul realizat în anul precedent. Există un singur termen de plată, respectiv până la data de 31 martie a anului 
următor celui în care se realizează venitul, în loc de cinci termene de plată. A fost eliminată obligaţia de a efectua 
plăţi anticipate, ceea ce conduce la eliminarea dobânzilor şi penalităţilor pentru neplata la aceste termene. 
Contribuabilul poate alege să efectueze plăţi oricând în cursul anului, care vor conduce la posibilitatea resurselor 
financiare în cursul anului, în funcţie de necesităţile proprii ale contribuabilului. Se acordă bonificaţie, adică se 
reduce suma de plată pentru efectuarea plăţuilor înainte de termenul limită”, a spus premierul. 
„Încurajăm depunerea declaraţiilor în mediul online, şi pentru acest lucru se acordă chiar o bonificaţie. Încadrarea 
ca plătitor de CAS sau CASS se face în funcţie de venitul estimat pentru anul curent, independent de venitul 
realizat în anul precedent. Calitatea de asigurat se dobândeşte de la data depunerii declaraţiei, nu de la data 
efectuării plăţii, ca în prezent. Persoanele cu venituri mici sau fără venituri sunt asigurate în sistemul de sănătate 
timp de 12 luni dacă plătesc CASS la nivelul a şase salarii minime brute - 1.900 de lei, faţă de nivelul a 12 salarii 
minime, cât plătesc în prezent”, a mai precizat Viorica Dăncilă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul de Finanţe: N-am cum să tai veniturile românilor, mai bine îmi tai o mână 
Ministrul de Finanţe, Eugen Teodorovici, dă asigurări că România nu ar putea fi afectată de o nouă criză 
economico-financiară, cum s-a întâmplat după 2009. În plus, acesta susţine că actualul Guvern şi PSD nu vor lua 
niciodată decizia de a tăia din veniturile românilor, ci ”mai degrabă îşi taie el o mână”. 
”Crize care să afecteze atât de mult România nu vor fi, asta sigur. Sigur! Cei care sunt în această zonă economică 
pot zice: Domnule, nu ai cum să spui tu sigur. Eu spun că nu vor fi. În al doilea rând, statul va asigura partea de 
pensii, deci partea de venituri pentru populaţie. Repet, nu are cum”, a declarat duminică seara ministrul de 
Finanţe, Eugen Teodorovici, la Antena 3, întrebat ce s-ar putea întâmpla dacă ar veni o nouă criză economică. 
El a subliniat că niciodată acest Guvernul sau PSD nu vor ajunge la decizia de a tăia din veniturile românilor, cum 
s-a întâmplat în 2010. 
”Eu nu am cum să o fac, mai bine îmi tai o mână eu. Cum să laşi omul fără venituri?”, se întreabă Teodorovici. 
(Sursa: Antena 3) 
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 Ministerul Finanţelor, împrumut de MILIARDE la bănci: Pentru ce se îndatorează Guvernul 
Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a planificat în martie 2018 împrumuturi de la băncile comerciale de 
aproximativ 3,95 miliarde de lei, din care 3,5 miliarde de lei prin licitaţii de obligaţiuni de stat şi certificate de 
trezorerie, la care se poate adăuga suma de 450 de milioane de lei prin sesiuni suplimentare de oferte 
necompetitive, aferente licitaţiilor de obligaţiuni, potrivit AGERPRES. 
Sumele vor fi destinate refinanţării datoriei publice şi finanţării deficitului bugetului de stat. 
Conform prospectelor de emisiune, MFP are în program, în luna martie, o licitaţie pentru certificate de trezorerie 
cu discont în sumă de 500 milioane lei, pe un an, în data de 5 martie. 
Cele opt licitaţii de obligaţiuni de tip benchmark, cu o valoare totală de 3 miliarde de lei, vor fi urmate, a doua zi, 
de o sesiune suplimentară de oferte necompetitive, cu o valoare de 15% din valoarea iniţială a emisiunii de 
obligaţiuni. 
Ministerul Finanţelor Publice are în vedere emiterea unui volum de titluri de stat pe piaţa internă, în 2018, în 
sumă de 48-50 miliarde lei, cu o structură a maturităţilor de circa 30%/70%, prin emiterea de certificate de 
trezorerie cu discont pe termene scurte de până la un an, inclusiv, obligaţiuni de stat de tip benchmark pe 
termene medii şi lungi, precum şi titluri de stat pentru populaţie prin intermediul unităţilor operative ale 
Trezoreriei Statului, în cadrul programului TEZAUR, cu un volum estimat de până la 8% din valoarea titlurilor de 
stat de emis pe piaţa internă, reprezentând aproximativ 4 miliarde lei. 
Pentru realizarea obiectivului de consolidare şi extindere a curbei de randamente a titlurilor de stat denominate 
în lei şi de îmbunătăţire a lichidităţii pieţei titlurilor de stat, MFP are în vedere redeschiderea emisiunilor de 
obligaţiuni de stat de tip benchmark până la atingerea unor volume pe emisiune în valoare echivalentă de până la 
2 miliarde euro (aproximativ 9 miliarde lei), pe fiecare serie de obligaţiuni benchmark. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Aleșii au o propunere INCENDIARĂ! Pentru ce servicii vor să MICȘOREZE TVA-ul 
Propunere incendiară a mai multor parlamentari! Vor să modifice TVA-ul pentru aceste servicii. Mai mulți 
parlamentari ai PSD, ALDE, UDMR și ai minorităților au inițiat o propunere legislativă care prevede reducerea 
cotei TVA de la 19% la 9%. 
Serviciile vizate sunt cele de furnizare de utilităţi publice – livrare de electricitate, gaze naturale, energie termică 
în sistem centralizat, salubrizare şi canalizare. 
Proiectul modifică în acest sens Codul Fiscal, propunând ca aceste prevederi să fie aplicate de la 1 ianuarie 2019. 
Cota redusă de 9% se aplică asupra bazei de impozitare şi pentru următoarele prestări de servicii şi/sau livrări de 
bunuri: serviciile de canalizare, producţia şi transportul distribuţia şi furnizarea de energie termică în sistem 
centralizat, livrarea de electricitate, de gaze naturale şi serviciul public de salubrizare a localităţilor, prevede 
propunerea legislativă, scrie Agerpres. 
Senatul este primă Cameră sesizată, Camera Deputaţilor este for decizional. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătăţii anunţă schimbări masive în sistem: 'Avem bani în buget' 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat că există bani prevăzuţi în buget pentru patru bănci de piele şi tot 
atâtea de sânge. "Avem în buget bani pentru patru bănci de piele şi patru bănci de sânge. Bani care se rostogolesc 
din 2012. Suntem în faza de studii de fezabilitate. Am convingerea că le vom face şi pe acestea atâta vreme cât 
avem bani în buget", a spus Pintea, într-o emisiune la B1 TV. 
Totodată, ministrul a menţionat că are în calcul aplicarea unor măsuri pentru a corecta problemele de organizare 
de la nivelul centrelor de transfuzii de sânge din ţară, în condiţiile în care ţara noastră este "o veşnică problemă 
criza de sânge". "Spitalele în acest moment se descurcă la limita de avarie, dar în general este o veşnică problemă 
în România criza de sânge. Şi aici cred că nu am fost suficienţi de agresivi în aceste campanii în sensul bun al 
cuvântului pentru că există situaţii dramatice în spitale cu lipsa de sânge. Din păcate, ne mobilizăm când auzim 
despre un caz dramatic şi atunci simţim că trebuie să facem ceva. Poate ar trebui să simţim mai des. Dar nici 
politica privind centrele de transfuzii nu a fost cea mai fericită în acest moment la noi în ţară şi va trebui să facem 
ceva şi în acest sens", a mai spus Sorina Pintea. 
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Centrul de Transfuzie Sanguină Bucureşti se confruntă în această perioadă cu o criză de sânge având în vedere 
scăderea numărului de donatori din cauza vremii nefavorabile, a declarat joi pentru AGERPRES directorul 
instituţiei medicale, Doina Goşa. "Noi, de regulă, stăm destul de prost cu sângele şi pe vremea asta numărul 
donatorilor a scăzut. (...) Se poate vorbi de o criză, de o îngreunare a aprovizionării spitalelor cu sânge din cauza 
scăderii numărului de donatori. Acesta este adevărul. Noi marţi am avut o scădere a numărului de donatori cam 
cu 40% ceea ce înseamnă foarte mult. Pe de altă parte ne deplasăm greu spre centrele din jur. Ca să putem să 
facem faţă cererii spitalelor luăm şi de la centrele din jurul Bucureştiului. Având în vedere faptul că vremea este 
aşa cum este.... Ne bazăm doar pe centrul Bucureşti, care şi el este vulnerabil", a spus Goşa. 
Ea a afirmat că într-o zi normală se prezintă la Centrul de transfuzii între 200 şi 250 de donatori, iar în ultimele zile 
numărul acestora a scăzut la 130. "Într-o zi normală se prezintă la Centru în jur de 200 - 250 maxim de persoane, 
numai că dintre ei mai sunt triaţi, rămân cam 200. Ca să putem să asigurăm confortul spitalelor ar trebui să avem 
400 de donatori pe zi. Marţi, de exemplu, au intrat 130", a arătat aceasta. 
(Sursa: b1.ro) 
 

 Ministrul Sănătăţii, veşti de ULTIMĂ ORĂ: Care va fi soarta medicilor de familie - 'sunt şi nemulţumiri' 
Veşti de ultimă oră de la ministrul Sănătăţii. În direct la România TV, Sorina Pintea, a anunţat că salariile medicilor 
vor creşte de la 1 martie aşa cum s-a promis şi că există bani în buget. Pintea s-a referit şi la medicii de familie şi a 
admis că există şi nemulţumiri. Ministrul a explicat de ce acestora nu le-au crescut salariile. 
"Cu siguranţă majorările salariale din sănătate se vor regăsi pe statele de plată. Sunt bani la buget, nu vor fi 
probleme. Aceste majorări salariale vor creşte şi cu 172% în funcţie de categoriile la care ne raportăm. Medicul de 
familie nu intră la legea 153. Sunt ajustări făcute. Sunt şi nemulţumiri. Se încearcă eliminarea inechităţilor la 
Camera Deputaţilor. La medicii de familie a crescut punctul de la 4,8 la 5,8", a explicat Pintea. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Cerere fără precedent la adresa ministrului de Interne: Solicitarea şefului Consiliului Naţional Secuiesc 
Liderul Consiliului Naţional Secuiesc (CNS), Izsak Balazs, a declarat vineri, într-o conferinţă de presă, la Târgu 
Mureş, că i-a solicitat public ministrului Afacerilor Interne al României, Carmen Dan, ridicarea consemnului la 
frontieră faţă de el şi faţă de ceilalţi susţinători ai autonomiei. El a spus că, în ultimii ani, a constatat cu ocazia 
trecerii graniţei României că Poliţia de Frontieră îi acordă "o atenţie deosebită" şi că, de foarte multe ori, maşina 
cu care călătorea a fost scoasă din rând şi ţinută la graniţă circa o oră, conform Agerpres. 
Izsak a arătat că poliţiştii de frontieră procedează, în cazul său şi al altor persoane simpatizante ale autonomiei, 
după "metode moştenite de la fosta Securitate" şi că aceste gesturi ar fi de natură "să intimideze". În scrisoarea 
deschisă adresată ministrului Afacerilor Interne se arată că "este deosebit de periculos, dacă Ministerul de 
Interne, Poliţia de Frontieră sau orice autoritate a ordinii şi a siguranţei publice intervin şi încearcă să exercite 
presiuni în asemenea probleme politice" şi că această implicare a Poliţiei de Frontieră "contravine" prevederilor 
Constituţiei. 
"Vă rog, prin prezenta, să mă scoateţi, împreună cu toate persoanele implicate în doleanţa de autonomie de pe 
lista persoanelor cu consemn şi a tuturor persoanelor, care se bucură de atenţia dvs. sporită pentru convingerile 
lor politice şi prin aceasta revenirea ministerului pe care îl conduceţi în cadrul constituţional", se arată în 
scrisoare. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiect de lege depus la Parlament: detenție pe viață pentru pedofili 
Violul comis asupra unui copil ar trebui pedepsit cu închisoare pe viaţă, aşa cum este în cazul crimei. În Parlament 
este depus un proiect de lege care cere acest lucru. Unul dintre motive este că cei care agresează copiii ies din 
închisori şi recidivează. Nimeni însă nu are soluţii pentru prevenirea unor astfel de fapte şi nici pentru a ajuta 
eficient victimele sau a trata făptaşii. 
Raportul Rețelelor de Medicină Legală de anul trecut indică o creștere fără precedent a numărului de expertize în 
cauze de alienare parentală, abuz asupra minorilor și pedofilie. 
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Un ultim caz a fost înregistrat în comuna Parava din județul Bacău. Trei fraţi, de 5, 7 şi 8 ani, lăsați în grija bunicii 
de mama plecată la muncă în străinătate, au fost abuzați sexual de unchii lor. 
Dacă veți căuta pedofilia în Codul penal, n-o veți găsi. Nu există o infracțiune cu acest nume. 
Sunt însă prevăzute infracțiuni sexuale legate de minori, dar pedepsele au fost reduse în ultimii ani, la cel mult 10 
ani de închisoare, din care cel găsit vinovat execută o treime și apoi e eliberat condiţionat. 
Acum, se propune același regim ca în cazul pedepselor pentru crimă: între 15 și 25 de ani și chiar detenția pe viață 
pentru circumstanțe agravante. 
Înăsprirea pedepselor răspunde doar parțial nevoilor provocate de aceste situații tragice, atrag atenția specialiștii 
din domeniu. 
Anul trecut au fost înregistrate 2000 de cazuri de agresiuni sexuale. Cel puțin un sfert au fost îndreptate asupra 
minorilor. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Se anunţă o adevărată REVOLUŢIE în sănătate: 'Vor fi criterii de evaluare' 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat la B1 Tv că urmează să fie stabilite nişte criterii de evaluare prin noua 
lege a sănătăţii, astfel încât cei care muncesc foarte mult să fie răsplătiţi pe măsură. 
Ministrul şi-a manifestat convingerea că mulţi medici vor veni dinspre sistemul privat către cel public, astfel încât 
să nu mai fie nevoie să lucreze în mai multe locuri. "Eu sunt convinsă că vor renunţa mulţi la privat, pentru că 
munceau şi la privat ca să îşi completeze veniturile. Era normal să lucreze şi lucrau foarte mulţi. Mulţi sunt 
epuizaţi. Încearcă să aibă un trai decent lucrând în două-trei-patru-cinci părţi. Salariul le va permite să aibă un 
singur job. Vor avea şi ei o viaţă, pentru că marea majoritate care lucrează şi în public şi în privat nu mai aveau 
viaţă personală", a susţinut Pintea. 
(Sursa: b1.ro) 
 

 Protest la Ministerul Culturii sub deviza "Opriţi propaganda homosexuală în şcoli şi în instituţii de cultură" 
Câteva zeci de persoane, reprezentanţi ai unor organizaţii neguvernamentale, au protestat, duminică, în faţa 
Ministerului Culturii sub deviza: "Opriţi propaganda homosexuală în şcoli şi în instituţii de cultură". 
 
Participanţii, unii dintre ei îmbrăcaţi în costume populare, au purtat steaguri tricolore. 
 
Ei au afişat, pe acordurile Imnului de stat şi ale Horei Unirii, pancarte cu mesaje: "Propaganda homosexuală este 
ultraj la bunele moravuri", "Cultura românească înseamnă valoare, nu depravare!", "Opriţi propaganda 
homosexuală în Muzeul Ţăranului Român", "Nu împingeţi tinerii spre homosexualitate!". 

 
"Vrem să apărăm inocenţa copiilor, având în vedere că viitorul fiecărui neam îl reprezintă copiii. Prea des în ultima 
vreme au început să ne ia copiii, fără acordul părinţilor, să-i ducă şcoala în instituţii de cultură şi să le arate că este 
în regulă să fii homosexual, că e în regulă să te crezi altceva decât eşti. (...) Copilaşii când sunt mici au nevoie de 
nişte repere, de educaţie. Cum să ajungă ei să fie buni când lor li se prezintă tot felul de idei nelalocul lor? (...) 
Suntem îngrijoraţi unde se îndreaptă lumea asta, de asta am venit aici, nu scopul este să facem proteste, nu 
suntem experimentaţi să facem proteste, suntem organizaţie de faptă", a declarat Dan Grăjdeanu, reprezentantul 
Asociaţiei Frăţia Ortodoxă. 
 
Mai multe organizaţii, printre care Frăţia Ortodoxă "Sfântul Mare Mucenic Gheorghe Purtătorul de Biruinţă", 
Alianţa pentru Demnitate Naţională, Asociaţia Pro Vita Bucureşti, au transmis o scrisoare deschisă miniştrilor 
Sănătăţii, Educaţiei şi Culturii în care au solicitat demisia persoanelor care au permis desfăşurarea filmelor cu 
mesaj pro LGBT la Muzeul Ţăranului Român şi a celor care au dus o sută de elevi la vizionarea filmului "120 BPM".  
(Sursa: Agerpres) 
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Primăria Capitalei pornește un proiect de amploare: 10 milioane de euro, pentru cel mai vulnerabil punct al 
Bucureștiului 
Primăria Capitalei a alocat 10 milioane de euro din bugetul pe anul 2018 pentru consolidarea a 23 de clădiri din 
Bucureşti, anunţă primarul general, Gabriela Firea. Ea afirmă că alte 100 de clădiri aflate în diferite stadii de 
degradare urmează să fie consolidate în primăvara acestui an, iar pentru aceasta au fost înfiinţate Administraţia 
Municipală pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic (AMCCRS) şi Compania Municipală Consolidări (CMC). În 
Bucureşti există 171 de clădiri încadrate în clasa I de risc seismic, care prezintă pericol public. 
Primăria Capitalei a alocat 10 milioane de euro din bugetul pe anul 2018 pentru consolidarea a 23 de clădiri din 
Bucureşti, anunţă primarul general, Gabriela Firea. Ea afirmă că alte 100 de clădiri aflate în diferese stadia de 
degradare urmează să fie consolidate în primăvara acestui an. 
"Accelerarea programului de consolidări realizat de Municipalitate reprezintă o prioritate clară pentru actuala 
administraţie. Pentru că până acum în Primăria Capitalei nu existau decât opt persoane care se ocupau de acest 
program şi pentru că în 27 de ani autorităţile locale au reabilitat doar 20 de clădiri, am luat decizia de înfiinţare de 
urgenţă a două entităţi noi, formate din specialişti în domeniu, care să ofere soluţii reale la această problemă. 
Astfel, de anul trecut am înfiinţat două entităţi clare, care, cu 263 de angajaţi, desfăşoară numai acţiuni dedicate 
acestui domeniu. Mai mult decât atât, am alocat nu mai puţin de 10 milioane de euro în bugetul de anul acesta 
astfel încât să putem reabilita şi consolida cât mai multe clădiri. De acum putem afirmă că am restartat acest 
program, pentru că, în mai puţin de un an, s-au demarat procedurile de consolidare pentru 23 de clădiri, dintre 
care multe sunt monument istoric. Tot în primăvară această urmează să demarăm şi un alt program prin care se 
vor pune în siguranţă alte 100 de clădiri aflate în diverse stadii de degradare", anunţă primarul general printr-un 
comunicat de presă. 
Edilul anunţă că, pentru soluţionarea situaţiei clădirilor cu risc seismic ridicat, la nivelul Municipiului Bucureşti, au 
fost înfiinţate Administraţia Municipală pentru Consolidarea Clădirilor cu Risc Seismic (AMCCRS), care are 46 de 
angajaţi şi Compania Municipală Consolidări (CMC), care are deja 217 de angajaţi. 
Primarul anunţă că cei 10 milioane de euro alocaţi consolidărilor vor fi utilizaţi pentru continuarea lucrărilor la 
imobilele aflate în execuţie, pentru lucrările la alte 29 de imobile care vor intră în execuţie în perioadă următoare, 
dar şi pentru proiectele tehnice pentru alte 29 de clădiri şi expertizarea altor 24. 
Aceeaşi sursă  spune că, în prezent, cinci clădiri se află în execuţie: imobilele din str. Blănari nr.2, nr.6, nr.8 şi nr.10 
 -imobile monument istoric, cuprinse în lista imobilelor expertizate tehnic încadrate în clasă I de risc seismic 
pericol public, construite în anul 1870. Un alt imobil la care au început lucrările este cel de două etaje plus 
mansardă, din str. Franceză nr.30 
De asemenea, în urma unei Hotărâri a Consiliului, Primăria anunţă că a preluat alte trei clădiri pentru a le 
consolida: un imobil de 5 etaje din str. Biserica Enei nr. 14-s-au întocmit documentaţiile în vederea emiterii 
autorizaţiei de construire şi se efectuează toate demersurile, împreună cu Serviciul Spaţiul Locativ din Primăria 
Capitalei, pentru a mută proprietarii în locuinţele de necesitate situate în Piaţă Naţiunilor Unite; un imobil de 4 
etaje din str. Spătarului nr. 36 s-au întocmit documentaţiile în vederea emiterii autorizaţiei de construire şi se 
efectuează toate demersurile, împreună cu Serviciul Spaţiul Locativ din Primăria Capitalei, pentru a mută 
proprietarii în locuinţele de necesitate situate în Piaţă Naţiunilor Unite; un imobil de 6 etaje din str. Ştirbei Vodă 
nr. 20 este în stadiul de reactualizare a proiectului, prin Compania Trustul de Clădiri Metropolitane (care are că 
obiect de activitate şi proiectarea). 
Totodată, alte 15 imobile aflate în proprietatea PMB au trecut în administrarea AMCCS în vederea punerii în 
siguranţă şi consolidării, opt dintre acestea intră la jumătatea lunii martie în lucrări, iar două, conform expertizei 
tehnice, pentru siguranţă cetăţenilor, vor fi demolate, acestea nefiind monument istoric. 
Primăria anunţă un alt program care va demara în această primăvară, prin care se vor reabilita alte 100 de clădiri 
aflate în diverse stadii de degradare. Este vorba despre acele clădiri ale căror elemente reprezintă un pericol 
pentru trecători - balcoane, elemente ornamentale, tencuială, acoperiş etc. 
De asemenea, toţi proprietarii sau locatarii clădirilor încadrate în clasă I risc seismic au fost notificaţi de către 
AMCCRS, cu privire la obligaţia ce le revine, conform Ordonanţei 90-1994, urmând că până în aprilie 2018 să fie 
notificaţi şi proprietarii clădirilor expertizate şi încadrate în clasă a II-a de risc seismic. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Primăria generală anunţă că persoanele fizice proprietari ai locuinţelor multietajate încadrate prin în clasa I de risc 
seismic, la care venitul lunar pe familie este sub trei salarii minime brute pe economie nu vor mai trebui să 
ramburseze 50% din valoarea preţului pentru execuţia lucrărilor de intervenţie, cu anumite condiţii. 
Conform expertizelor tehnice, în Bucureşti există 171 de clădiri încadrate în clasa I de risc seismic, care prezintă 
pericol public. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Vesti bune de la TAROM. Se anunta investitii serioase care vor readuce compania in prim-planul companiilor 
aeriene de succes 
Numit in Noiembrie 2017 la carma TAROM, Werner-Wilhelm Wolff incepe sa-si arate valoarea. Desi erau 
prevazute pierderi de 206.79 milioane de lei urmare a managementului defectuos al predecesorilor Florin Susanu, 
Eugen Davidoiu si Daniela Dragne, “neamtul” si echipa lui au reusit sa reduca pierderile si TAROM a terminat anul 
cu pierderi mai mici de 140 milioane de lei. 
Desi situatia este grea, se pare ca Directorul General al Companiei TAROM are un plan care va adduce compania 
pe profit in termen cat mai scurt. Cu o rigurozitate tipic nemteasca si o echipa tanara, in ciuda faptului ca trebuie 
sa infrunte betele in roate care i se pun de catre departamentul comercial, Werner-Wilhelm Wolff vrea si se pare 
ca va reusi sa revigoreze compania. Surse din cadrul Ministerului Transporturilor ne-au mentionat ca saptamana 
trecuta a avut loc sedinta Consiliului de Administratie care a aprobat bugetul companiei precum si planul de 
management al conducerii. In acest sens, se pare ca vor fi achizitionate primele aeronave noi, va fi creat un sistem 
de relationare cu pasagerii companiei impreuna cu un system performant de Contact Center externalizat care va 
imbunatati relatia pasageri-companie (reducand dependenta de sistemele scumpe AMADEUS carora TAROM le 
platea pana acum milioane de EURO pe an si din care se “infruptau” numerosi angajati din cadrul 
Departamentului Comercial) system cerut si de catre Corpul de Control al Primului Ministru in vederea reducerii 
costurilor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Mișcare cu impact MAJOR în PSD: linia dură a partidului primește întăriri 
Am putea asista la o premieră ciudată în PSD, după ce organizația PSD Dolj l-a propus pe Marian Neașcu pentru 
funcția de președinte executiv al partidului. Cei 175 de delegaţi ai PSD Dolj vor susţine, la Congresul extraordinar 
al partidului din 10 martie, menţinerea în funcţia de preşedinte al formaţiunii a lui Liviu Dragnea, iar pentru 
funcţia de preşedinte executiv propun şi susţin candidatura lui Marian Neacşu, actual secretar general al PSD. 
Marian Neacşu a fost condamnat definitiv de către judecătorii de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie la şase luni 
de închisoare cu suspendare în baza săvârşirii infracţiunii de conflict de interese, agangajându-şi ilegal fiica la 
biroul său parlamentar. Practic, dacă va fi ales președinte executiv, PSD va avea în fruntea partidului doi lideri care 
au la activ condamnări la închisoare cu suspendare, pentru că și Liviu Dragnea a primit doi ani de condamnare cu 
suspendare în ”Dosarul Referendumul” 
Decizia a fost luată, sâmbătă, în cadrul Conferinţei Extraordinare Judeţene a PSD Dolj, în care s-a votat şi o 
rezoluţie de susţinere a Liei Olguţa Vasilescu, preşedintele PSD Craiova, şi a lui Paul Stănescu, preşedintele PSD 
Olt, pentru funcţiile de vicepreşedinţi ai partidului. Organizaţia judeţeană va susţine la Congres şi menţinerea 
prevederii statutare de alegere a preşedintelui partidului de către toţi membrii PSD. 
 
"Având în vedere prevederea statutară de alegerea a preşedintelui de către toţi membrii de partid şi rezultatul 
scrutinului organizat în 2015, la care domnul Liviu Dragnea a obţinut peste 420.000 de voturi, şi menţinerea 
actuală a acestei prevederi din statut, la Congresul din 10 martie 2018, PSD Dolj susţine atât menţinerea 
prevederii statutare a alegerii preşedintelui de partid de către toţi membrii de partid, cât şi susţinerea în 
continuare a domnului Liviu Dragnea pentru funcţia de preşedinte al partidului. Această susţinere este şi 
rezultatul activităţii preşedintelui Liviu Dragnea la alegerile parlamentare din decembrie 2016, în baza unui 
program de guvernare elaborat pentru prima dată în România de către un partid politic, dar mai ales pentru 
modul de îndeplinire a tuturor prevederilor sau angajamentelor asumate prin acest program. Noi, cei de la Dolj, 
am fost susţinuţi permanent de către domnul Liviu Dragnea, indiferent de funcţia pe care a ocupat-o, foarte multe 
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obiective din judeţ fiind realizate cu susţinerea domniei sale împreună cu autorităţile publice locale şi Guvernul 
României", a afirmat preşedintele executiv al PSD Dolj, deputatul Ion Călin, dând citire rezoluţiei adoptate în 
cadrul Conferinţei Extraordinare a organizaţiei judeţene. 
 
Preşedintele PSD Dolj, senatorul Claudiu Manda, a precizat că la Congresul din 10 martie, organizaţia judeţeană va 
avea 175 de delegaţi, iar aceştia îi vor mai susţine pe Marian Neacşu, pentru funcţia de preşedinte executiv, şi pe 
Lia Olguţa Vasilescu şi Paul Stănescu - pentru funcţiile de vicepreşedinţi. 
 
"PSD Dolj are 175 de delegaţi, cel mai mare număr de delegaţi pe care îl are o organizaţie judeţeană. Pentru 
funcţia de preşedinte executiv, PSD Dolj propune şi susţine candidatura lui Marian Neacşu, actual secretar general 
al PSD, care pe parcusul exercitării acestui mandat a demonstrat capacitatea organizatorică, pregătire politică şi 
profesională şi a promovat principii echidistante faţă de toate organizaţiile judeţene. Pentru funcţia de 
vicepreşedinte al partidului, organizaţia noastră susţine candidatura doamnei Lia Olguţa Vasilescu, preşedinte PSD 
Craiova, şi a domnului Paul Stănescu, preşedintele PSD Olt", a spus Manda. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Anunţul Rusiei privind livrările de gaze naturale către UE 
Ministerul rus al energiei a anunţat sâmbătă că livrările de gaze naturale către Uniunea Europeană nu sunt 
periclitate de decizia Gazprom de a renunţa la aprovizionarea Ucrainei, informează Reuters. 
Gazprom a anunţat vineri că reziliază contractele de vânzare a gazelor către Ucraina, în urma deciziei de joi a unei 
instanţe de arbitraj din Stockholm, care obligă compania rusă la plata a 2,5 miliarde de dolari către societatea 
ucrainiană Naftogaz. Sâmbătă, într-o convorbire telefonică cu vicepreşedintele Comisiei Europene Maros Sefcovic, 
ministrul rus al energiei, Aleksandr Novak, a dat asigurări că tranzitul gazelor prin Ucraina nu va fi afectat până la 
încheierea completă a contractului dintre Gazprom şi Naftogaz. 
Şi autorităţile de la Kiev au anunţat că deocamdată livrările de gaz către Europa prin conductele de pe teritoriul 
ucrainean nu sunt afectate. Societatatea naţională de transport al gazelor Ukrtransgaz a precizat că au fost 
necesare măsuri suplimentare pentru asigurarea livrărilor către clienţii europeni. Un purtător de cuvânt al 
Ukrtransgaz a explicat că partea rusă a menţinut o presiune scăzută a gazelor la conexiunea cu sistemul ucrainean 
de transport, cu cel puţin 20% mai mică decât cea necesară pentru contractele de tranzit. Preşedintele Ucrainei, 
Petro Poroşenko, a afirmat sâmbătă că Polonia, Slovacia şi Ungaria şi-au suplimentat livrările de gaze către ţara sa, 
compensând în întregime efectele deciziei Gazprom. 
Tot sâmbătă, directorul general adjunct al Gazprom, Aleksandr Medvedev, a anunţat că grupul rus a început 
procedurile de reziliere a contractului cu Naftogaz la aceeaşi instanţă din Stockholm. Anterior arbitrajului, 
Gazprom intenţiona să reia livrările de gaze către Ucraina pentru prima dată din 2015. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ucraina | Confruntări între poliţie şi manifestanţi anticorupție. Cel puțin 10 răniți și 50 de arestări 
Cel puţin zece oameni au fost răniţi în capitala Ucrainei, în timpul confruntărilor dintre poliţie şi manifestanţii 
anticorupţie. 
Bătăile au avut loc lângă clădirea Parlamentului, unde protestatarii au ridicat anul trecut o tabără de corturi. E 
vorba de susţinători ai fostului preşedinte georgian Mihail Saakaşvili, care l-au adăpostit pe acesta până la 
expulzarea sa din ţară, luna trecută. 
Oamenii cereau demisia preşedintelui ucrainean Petro Poroşenko, pe care-l acuză de corupţie. Forţele de ordine 
au intervenit în forţă şi i-au scos pe manifestanţi din tabără, după care au început să o distrugă. 
Zece oameni, manifestanţi şi poliţişti deopotrivă, au fost răniţi în confruntările, la finalul cărora 50 de protestatari 
au fost reţinuţi. 
(Sursa: Digi 24) 
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